

PORTUGAL

تأشيرة رواد الأعمال

For Non-EU Citizens - D2 Entrepreneur Visa

الخطوات التنفيذية

- **الخطوة الأولى (20 يوم عمل)**
- إعداد خطة عمل وتجهيز الوثائق الاستثمارية (مثل خلق فرص عمل أو الابتكار).
- استخراج الأرقام الضريبية الشخصية NIF وأرقام التامينات الاجتماعية للمستثمر.
- **الخطوة الثانية (35 يوم عمل)**
- تسجيل الشركة وتأسيسها وتفعيلها قانونياً ، واستخراج السجل التجاري ، وجميع الأرقام الضريبية NIF اللازمة.
- فتح الحساب البنكي الخاص بالشركة.
- **الخطوة الثالثة: تعتمد على موعد السفارة (الزمن المتوقع 30 يوم عمل)**
- ترتيب موعد في السفارة / القنصلية للمستثمر للمقابلة وتسليم جوازات السفر.
- استلام التأشيرة من السفارة (مدتها 4 أشهر - دخولين اثنين).
- **الخطوة الرابعة**
- بعد استلام المستثمر للتأشيرة أمامه فقط 4 أسابيع لدخول البرتغال.
- حجز موعد AIMA، وتقديم البيانات البيومترية والوثائق ، لطلب الحصول على بطاقة الإقامة.
- الحصول على تصريح الإقامة لمدة عامين يسمح لك بالعيش والعمل في البرتغال. (الزمن المتوقع من 15 - 20 يوم عمل).

المطلوب من العميل

- صورة من جوازات السفر.
- إرفاق شهادة السجل الجنائي وإثبات عدم وجود سوابق جنائية (موقعة من السفارة البرتغالية).
- كشف حساب بنكي من بلده يثبت الملاءة المالية ووجود مايعادل € 10,000 في حال أن المتقدم فرد واحد ، ويزيد للزوجة € 5,000 ولكل طفل € 2,500.

الرسوم والتكاليف

- € 15,000 شاملة البرنامج بالكامل تدفع على دفعات :
- الدفعة الأولى 20% عند الاتفاق.
- الدفعة الثانية 30% بعد إكمال الخطوة الأولى.
- الدفعة الثالثة 25 % بعد إكمال الخطوة الثانية.
- الدفعة الرابعة 25 % بعد إكمال الخطوة الثالثة.

ملاحظات وشروط الخدمة

1. ضمان برايم

- تلتزم شركة برايم بضمان نجاح المعاملة، أو استرداد المبلغ المدفوع في حال حدوث رفض بسبب خطأ أو تقصير متعمد من جانبها.
- لا تتحمل برايم أي مسؤولية في حال كان سبب الرفض راجعاً للعميل (سوابق جنائية، عدم القدرة على حضور المقابلة في السفارة، أو الإخلال باستكمال المستندات المطلوبة).

2. التعاقب الرسمي

- يتم توقيع عقد رسمي موثق بين الطرفين، يضمن الحقوق والالتزامات المتبادلة بوضوح.

3. الاستشارات والإعداد

- يحصل العميل على استشارات متكاملة لضمان جاهزية الطلب.
- دعم كامل في إعداد خطة عمل قوية ومتوافقة مع المتطلبات الاقتصادية والقانونية للسلطات البرتغالية.
- التأكد من أن جميع المستندات مكتملة وفقاً للمعايير المطلوبة.

4. المتابعة والإجراءات

- متابعة مستمرة للملف مع السلطات البرتغالية حتى صدور الفيزا.
- تقديم الدعم اللازم عند تجديد الإقامة بعد سنتين (مقابل رسوم إضافية).

5. الرسوم الإضافية

- في حال إضافة أفراد ضمن نفس الطلب، يتم احتساب €1,200 عن كل فرد إضافي.

6. مدة وصلاحيّة الإقامة

- عند الموافقة، يحصل العميل على إقامة مؤقتة لمدة سنتين قابلة للتجديد.
- بعد التجديد الأول، تصبح الإقامة لمدة 3 سنوات.

7. شروط التواجد وفق المادة 85 من قانون الأجانب

- بالنسبة للإقامة المؤقتة: لا يجوز الغياب عن البرتغال أكثر من 6 أشهر متتالية أو 8 أشهر متفرقة طوال مدة الإقامة.
- بالنسبة للإقامة الدائمة لاحقاً: لا يجوز الغياب أكثر من 24 شهراً متتالياً أو 30 شهراً متفرقاً خلال فترة ثلاث سنوات.

8. الالتزامات المستمرة

- سجل جنائي نظيف طوال فترة الإقامة.
- الالتزام بدفع الضرائب الشهرية (بمعدل يتراوح بين €250 – €350 تقريباً).

9. التحول إلى إقامة دائمة

- بعد مرور 5 سنوات من الإقامة القانونية، يمكن التحول إلى إقامة دائمة، بشرط الالتزام بالمتطلبات القانونية وخاصة ما ورد في المادة 85.

10. الجنسية البرتغالية

- بعد مرور 5 سنوات، يمكن للعميل التقدم بطلب الحصول على الجنسية البرتغالية، وذلك بشرط:
 - إثبات التواجد الفعلي داخل البرتغال أو الاتحاد الأوروبي لمدة سنتين ونصف على الأقل (سواء بشكل متواصل أو متقطع) خلال السنوات الخمس الأخيرة.
 - استمرار نظافة السجل الجنائي.
 - الالتزام الضريبي المنتظم.



PORTUGAL

D2 Visa Program for Entrepreneurs For Non-EU Citizen

Process Steps

- **Step 1 (20 business days)**
- Preparation of the business plan and investment documents (such as job creation or innovation).
- Obtaining the personal tax numbers (NIF) and social security numbers for the investor.
- **Step 2: (35 Working Days)**
- Company registration, establishment, and legal activation, including obtaining the commercial registry and all necessary NIF tax numbers.
- Opening the company's bank account.
- **Step 3: Step Three - Depends on Embassy Appointment (Estimated 30 Working Days)**
- Arranging an appointment at the Portuguese embassy/consulate for the investor to attend the interview and submit passports.
- Receiving the visa from the embassy (valid for 4 months - two entries to Portugal).
- **Step 4: Visa Application Process (20-30 business days)**
- Once the visa is received, the investor must enter Portugal within 4 weeks.
- Booking an AIMA appointment, submitting biometric data and documents to apply for the residence card.
- Receiving a two-year residence permit that allows living and working in Portugal.

Client Requirements

- Copy of passports.
- Criminal record certificate showing no criminal history (certified by the Portuguese embassy).
- Bank statement from the home country showing financial solvency: a minimum of €10,000 for a single applicant, €5,000 for a spouse, and €2,500 for each child.

Fees & Costs

- Total cost: € 15,000 covering the entire program, payable in four stages as outlined above. Includes visa and residence fees (no hidden charges):
- First payment: 20% upon agreement.
- Second payment: 30% after completing Step One.
- Third payment: 25% after completing Step Two.
- Fourth payment: 25% after completing Step Three.

Service Terms and Conditions

Prime Guarantee

- Prime guarantees the successful completion of the process, or a full refund in case of rejection due to an error or intentional negligence on its part.
- Prime bears no responsibility if the rejection is caused by the client (criminal record, inability to attend the embassy appointment, or failure to provide the required documents).

Official Contract

- An official, notarized contract will be signed between both parties, ensuring clear rights and obligations.

Consultation and Preparation

- The client receives comprehensive consultations to ensure the readiness of the application.
- Full support in preparing a strong business plan that complies with Portuguese economic and legal requirements.
- Ensuring that all documents are complete and meet the required standards.

Follow-up and Procedures

- Continuous follow-up with Portuguese authorities until the visa is issued.
- Providing the necessary support for residence renewal after two years (with additional fees).

Additional Fees

- If additional family members are included in the application, a fee of €1,200 will be charged per person.

Residence Duration and Validity

- Upon approval, the client will receive a temporary residence permit valid for two years, renewable.
- After the first renewal, the residence permit will be valid for three years.

Presence Requirements (as per Article 85 of the Aliens Act)



- For temporary residence: the client may not be absent from Portugal for more than 6 consecutive months or 8 non-consecutive months during the validity period.
- For permanent residence: the client may not be absent for more than 24 consecutive months or 30 non-consecutive months within a three-year period.

Ongoing Obligations

- A clean criminal record throughout the residence period.
- Compliance with monthly tax obligations (approximately €250 - €350).

Transition to Permanent Residence

- After 5 years of legal residence, the client may transition to permanent residence, provided all legal requirements are met, particularly those stated in Article 85.

Portuguese Citizenship

- After 5 years, the client may apply for Portuguese citizenship, provided that:
 - Actual presence in Portugal or the European Union is proven for at least 2.5 years (continuous or cumulative) during the last 5 years.
 - A clean criminal record is maintained.
 - Regular tax compliance is ensured.
- After an additional three years (total of five years), the temporary residency is automatically converted into permanent residency, again without the need to prove presence, maintaining the same conditions (clean record + regular taxes).
- Upon completing five years, the client becomes eligible to apply for Portuguese citizenship, provided they can prove a total of 2.5 years (either continuous or cumulative) of presence within Portugal or the EU during the last five years.